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 Protokół  nr XVIII/2016 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 27 stycznia  2016 r. 

w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 11:03 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
13-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Barbara Kulak, 
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica,  
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały Nr XV/56/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 
listopada 2015 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych, 

2) zmiany uchwały Nr XV/54/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 
listopada 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy do składania 
informacji i deklaracji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 

3) przyjęcia na 2016 r. planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia kwoty dofinansowania opłat za doskonalenie  
oraz ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznawane, 

4) określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie Łęka Opatowska, których 
właścicielem lub zarządcą jest Gmina Łęka Opatowska, warunków i zasad 
korzystania z nich, 

5) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.  
7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Rewizyjnej.  
8. Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach i opłatach związanych z 

uchwaleniem Miejscowych Planów Zagospodarowania Przestrzennego oraz roczne 
sprawozdanie z podjętych czynności w sprawie gospodarowania nieruchomościami. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Gminy. 

 
Głos zabrał Wójt Gminy, który zawnioskował o wprowadzenie w punkcie wolne głosy 
wnioski: Informacji z Sądu Rejonowego w Kępnie. 
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Wobec braku pytań i uwag poddano pod głosowanie porządek obrad. „Za” przyjęciem 
proponowanego porządku obrad głosowało 13-stu radnych jednogłośnie.   
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XVII sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu 
lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 
Idąc dalej, Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 13-stu radnych jednogłośnie. 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 
Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 
od 30.12.2015 r. do 27.01.2016 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku pytań co do wystąpienia Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł  
do następnego punktu porządku obrad.  
 
 Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 
1) Nr XVIII/76/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/56/2015 Rady Gminy Łęka 

Opatowska z dnia 18 listopada 2015 r. w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy która powiedziała: „Regionalna Izba Obrachunkowa w 
Poznaniu uchwałą nr 26/1681/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. stwierdziła nieważność § 1 pkt 
7 uchwały nr XV/56/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18  listopada 2015 r. w 
sprawie stawek podatku od środków transportowych. W związku z powyższym w w/ w 
uchwale  koryguje się zapis  § 1 pkt 7, który otrzymał brzmienie: „pkt 7 od autobusów, w 
zależności od ilości miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy 

a) mniejszej niż 22 miejsca – 1.466,00 

b) równej lub wyższej niż 22 miejsca – 2.283,00 .” 

  
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/76/2016 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XV/56/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2015 r.  

w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 
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2) Nr XVIII/77/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/54/2015 Rady Gminy Łęka 

Opatowska z dnia 18 listopada 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy  

do składania informacji i deklaracji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego  

i leśnego, 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która powiedziała: „Stwierdzenie w części nieważności  

uchwały Rady Gminy Łęka  Opatowska Nr XV/54/2015 z dnia 18 listopada 2015 roku w 

sprawie: określenia wzorów formularzy do składania informacji i deklaracji w sprawie podatku  

od nieruchomości, rolnego i leśnego, przez Regionalną Izbę  Obrachunkową  w Poznaniu  

uchwałą nr 26/1681/2015 z dnia 29 grudnia 2015r., zostało spowodowane licznymi  

nowelizacjami ustaw podatkowych., między innymi  ustawą z dnia 10 września 2015r.,  

o zmianie ustawy-Ordynacja podatkowa  oraz niektórych innych ustaw. Nowe formularze 

zaktualizowano i dostosowano do obowiązujących przepisów prawa. Zmiana ta ma  swoje 

umocowanie w  art. 6 ust. 13 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, art. 6a ust. 11 ustawy 

o podatku rolnym oraz w art. 6 ust. 9 ustawy o podatku leśnym, które przewidują, iż Rada 

Gminy określa w drodze uchwały wzory formularzy w których  będą zawarte dane dotyczące 

podmiotu, przedmiotu opodatkowania i obowiązku skorygowania deklaracji, informacji, 

niezbędnych  do wymiaru i poboru podatków: od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „To co było głośno i wyraźnie 

powiedziane na posiedzeniu wspólnym komisji my jak gdyby nie odwołujemy się od uchwały 

RIO tylko zmieniamy zgodnie z i ich zaleceniami. Nie odwołujemy się dlatego też ponieważ 

na terenie Gminy Łęka Opatowska nie ma zadeklarowanych kwestii związanych  

z sadownikami i sadami. Jest nowa zmieniona, ujednolicona deklaracja”.    

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/77/2016 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XV/54/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2015 r.  

w sprawie określenia wzorów formularzy do składania informacji i deklaracji  

w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

3) Nr XVIII/78/2016 w sprawie przyjęcia na 2016 r. planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia kwoty dofinansowania opłat za 

doskonalenie oraz ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie 

jest przyznawane. 

Głos zabrała Kierownik GZPO która powiedziała: „W myśl § 6 ust.3 oraz § 7 rozporządzenia 
Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia  29 marca 2002r. cytowanej  na wstępie 
niniejszej uchwały, organ prowadzący w porozumieniu z dyrektorami szkół i placówek ustala 
corocznie: 
1. plan dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
2. maksymalną kwotę dofinansowania opłat za kształcenie  nauczycieli pobieraną przez 
szkoły wyższe i zakłady kształcenia, 
3. specjalności i formy kształcenia ,na które  dofinansowanie jest przyznane. 

W roku 2016 środki o których mowa w art.70a ust.1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r.- 
Karty Nauczyciela wyodrębnia się w budżetach szkół w Gminie Łęka Opatowska,  środki 
finansowe na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 0,5% 
planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli, 
zgodnie z przepisami ustawy z dnia 16 grudnia 2015r. o szczególnych rozwiązaniach  
służących realizacji ustawy budżetowej. 



str. 4 
 

    Projekt został zaopiniowany przez związki zawodowe. W tym stanie rzeczy projekt 
niniejszej uchwały jest w pełni uzasadniony”. 
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „W kontekście tego co powiedziałem 
na koniec komisji oświaty która też obradowała tydzień temu zadeklarowałem, że w 
momencie kiedy rzeczywistość zweryfikuje finanse naszej gminy to na początku marca 
odniesiemy się do tejże uchwały gdzie będę wnioskował poprzez komisję Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu oto abyśmy podnieśli tą kwotę 0,5 na 0,75 czyli o 0,25. Komisja bardzo 
pesymistycznie na to spojrzała myślę, że dyrektorzy  placówek oświatowych również. Ale 
zaznaczam dziś mówię w kontekście wszelkich weryfikacji przez Ministerstwo Finansów tego 
stanu finansowego który będzie nam dany powiedzieć Państwu Wysoka Rado na koniec 
lutego bądź na początku  marca. Wtedy do Państwa z tym tematem się zwrócę. Natomiast 
na tę chwilę zostało to w tym wymiarze jaki jest”.  
 
Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – 
Katarzyna Krzymińska, która przedstawiła pozytywną opinię z ostatniego posiedzenia komisji 
w sprawie w/w uchwały.  
 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/77/2016 w sprawie przyjęcia 

na 2016 r. planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

ustalenia kwoty dofinansowania opłat za doskonalenie oraz ustalenia specjalności i 

form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 

 
4) Nr XVIII/79/2015 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie Łęka 
Opatowska, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Łęka Opatowska, warunków 
i zasad korzystania z nich, 
 

Głos zabrał Kierownik T. Jerczyński, który powiedział, iż projekt uchwały był szeroko 
omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji, gdzie był pozytywnie zaopiniowany. 
Następnie  odczytał uzasadnienie: „Ustawa o publicznym transporcie zbiorowym stanowi, że 
do zadań organizatora publicznego transportu  zbiorowego należy określenie przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina, udostępnionych dla 
operatorów i przewoźników, a także określenie warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. 

Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o publicznym transporcie zbiorowym określenie przystanków 
komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z nich następuje w drodze uchwały 
podjętej przez właściwy organ danej jednostki samorządu terytorialnego. 

Zgodnie z art. 40 i 41 ustawy o samorządzie gminnym do Rady Gminy należy ustanowienie 
prawa miejscowego, w szczególności w sprawach zasad i trybu korzystania z gminnych 
obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Ponieważ takimi obiektami są przystanki 
należało określić te zasady. 

Podjęcie niniejszej uchwały poprzez określenie jasnych zasad i warunków korzystania  
z przystanków komunikacyjnych, ułatwi organizację publicznego transportu drogowego 
przewoźnikom i operatorom, a także pasażerom podróżującym  Podjęcie uchwały uważa się 
za zasadne”. 

 
Następnie przedstawił wykaz przystanków komunikacyjnych udostępnionych operatorom  
i przewoźnikom. 
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L.p Miejscowość Nazwa przystanku Lokalizacja 

1. Lipie Lipie WIEŚ Przystanek zlokalizowany przed 
kaplicą przy drodze gminnej nr 
863037 

2. Łęka Opatowska Łęka Opatowska SZKOŁA Przystanek zlokalizowany na 
parkingu szkolnym przy drodze 
powiatowej nr 5700P 

3. Szalonka Szalonka OSP Wiata przystankowa 
zlokalizowana przy sali i remizie 
OSP przy drodze gminnej nr 
863038 

4. Szalonka Szalonka WIEŚ Wiata przystankowa 
zlokalizowana przy sklepie przy 
drodze gminnej nr 863038 

5. Raków Raków WIEŚ Wiata przystankowa 
zlokalizowana przy 
skrzyżowaniu drogi gminnej nr 
863035 z drogą powiatową nr 
5697P 

6. Marianka Siemieńska Marianka Siemieńska 
WIEŚ 

Wiata przystankowa 
zlokalizowana przy 
skrzyżowaniu drogi gminnej nr 
863028 z drogą będącą w 
użytkowaniu Uniwersytetu 
Przyrodniczego w Poznaniu 

 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który dopowiedział: „Po niespełna półrocznej 
współpracy z PKS Kluczbork można stwierdzić, że zrobiliśmy dobry krok z dowozem dzieci i 
transportem publicznym”.  
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/78/2016 w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie Łęka Opatowska, których 
właścicielem lub zarządcą jest Gmina Łęka Opatowska, warunków i zasad korzystania 
z nich, 
 
5) Nr XVIII/80/2015 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 
rok.  
  
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Marcin Górecki, który powiedział: 
„Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku, Komisje podlegają Radzie Gminy, 
przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności.  
§ 101 ust. 1 Statutu Gminy Łęka Opatowska określa, iż Komisja Rewizyjna przedkłada 
Radzie do zatwierdzenia plan pracy w terminie do dnia 1 lutego każdego roku.  

Wobec zacytowanych przepisów po zapoznaniu się przez radnych z proponowanym planem 
pracy Komisji Rewizyjnej, Rada Gminy zatwierdza jego treść do realizacji”.  

Następnie odczytał ustalony plan pracy komisji rewizyjnej na 2016 rok, który stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
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Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/80/2015 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.  
  
Ad. 7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Rewizyjnej.  
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marcin Górecki, który przedstawił 
sprawozdanie z rocznej działalności w/w komisji, który stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 8. Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach i opłatach związanych z 
uchwaleniem Miejscowych Planów Zagospodarowania Przestrzennego oraz roczne 
sprawozdanie z podjętych czynności w sprawie gospodarowania nieruchomościami. 
 
Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił Informację Wójta Gminy o podjętych 
zarządzeniach i opłatach związanych z uchwaleniem Miejscowych Planów 
Zagospodarowania Przestrzennego oraz roczne sprawozdanie z podjętych czynności  
w sprawie gospodarowania nieruchomościami, które stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna interpelacja.  
 
 Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 
W związku z brakiem interpelacji na poprzedniej sesji nie było odpowiedzi. 
.  
Ad. 11. Wolne wnioski i informacje 
 
Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który odczytał informację o wyznaczonych 
podmiotach w których będzie wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie 
użyteczna oraz opinii Prezesa Sądu Rejonowego w Kępnie, która stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
Następnie powiedział: „W Urzędzie Gminy mamy od dnia dzisiejszego normalną 
standardową kontrolę, która dotyczy wydania w 2015 r. śr. finansowych przeznaczonych na 
realizację postępowania w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Kontrola rozpocznie się w dniu 27 
stycznia co dzisiaj nastąpiło do kiedy nie jest ustalone.  
Następnie pismem z 26.01. br. w dniu wczorajszym wpłynęła informacja do Pani Kierownik 
GZPO dot. nauki pływania dla dzieci aby prowadzić to dalej to co miało miejsce w tamtym 
roku i tutaj chodzi o termin nauki pływania od miesiąca września czyli dla obecnych 
pierwszoklasistów, którzy będą w drugich klasach, liczba tych dzieci w naszych szkołach to 
jest 93 i o tyle żeśmy wnioskowali. Niestety pismem które mam przed sobą Wielkopolskie 
Zrzeszenie LZS otrzymało z puli Ministerstwa Sportu i Turystyki kwotę 700 tyś. zł. do 
podziału tj. 46% kwoty wnioskowanej czyli z automatu w najbliższy piątek tutaj musimy się 
odnieść do 1 lutego i ustalić czy w drodze losowej czy w inny sposób to rozstrzygniemy. 
Niestety na tę chwilę są dwie szkoły, które mogłyby skorzystać. Natomiast dwie pozostałe 
szkoły są proszone o wyrażenie zgody o ubieganie się o środki dla naszej gminy w ramach 
drugiego konkursu bo takowy ma być rozpisany. Na pewno będziemy w tym uczestniczyć i 
zabiegać oto aby dzieci z innych szkół również miały taką możliwość jak to miało miejsce 
dotychczas. Jeśli chodzi o kwestię Policji i zapytania Pana Komendanta to co zgłaszałem na 
początku proszę Państwa Radnych o przegłosowanie czy z budżetu naszej gminy w tym 
roku dofinansujemy 12 tyś. zł. czy 14 tyś. zł. jako jedna z trzech gmin z Trzcinicą i 
Rychtalem. Pan Komendant zwrócił się z prośbą o aprobatę i możliwość zwiększenia z 12 
tyś. zł. na 14 tyś. zł. aby wnioskować o trochę lepszy samochód i sprzęt. Powiedziałem Panu 
Komendantowi, że w środę lub czwartek takowe informacje odnośnie stanowiska Państwa 
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Radnych przekaże. I tutaj nie ukrywam chciałbym znać Państwa stanowisko  w tej sprawie  
czy zwiększamy dofinansowanie o 2 tyś. zł. do zakupu dla Policji czy nie”.  
 
Następnie Przewodniczący Rady spytał kto z radnych jest za zwiększeniem dofinansowania 
o 2 tyś. zł.  
 
„Za” udzieleniem dotacji w kwocie 14 tyś. zł. głosowało 12 radnych, 1 „wstrzymał się od 
głosu”. 
 
Następnie Wójt Gminy podziękował za wyrażone stanowisko.  
 
Idąc dalej Radny Rogalewski zabrał głos w kwestii budowy sieci szerokopasmowej przez 
Firmę INEA: „Podwykonawcy, którzy ciągnęli światłowody gdzie były niskie temperatury 
powietrza pouszkadzali kostkę. Nie zrobiono tego w należyty sposób. Wykonawstwo 
poprzednie i te, to nie to co było, bo ten chodnik na ulicy Słonecznej był zrobiony w należyty 
sposób był odpowiedni podkład zrobiony z piasku i betonu a teraz szybko wykopano dziurę , 
zarzucono ją niby weszło wszystko to co wyszło ale to nie jest tak jak powinno być. Nie wiem 
czy był jakiś nadzór techniczny  i to odbierał czy nie. Bo na chwilę obecną jak się po tym 
chodzi to się nic nie dzieje ale jak wjedzie coś cięższego to tragedią się to może zakończyć.  
Następną sprawę którą będę dalej drążył. Zaczęliśmy wycinanie ładnie została nam tylko do 
wykończenia  droga powiatowa z czereśniami, gałęzie i chore drzewa.  
Następna kwestia to sprawa Stogniewa w kierunku Zmyślonej i z Łęki Opatowskiej do 
Zmyślonej ten kawałeczek tego zadrzewienia co miał być usunięty Pan Kierownik Jerczyński 
oraz Pan Wójt dobrze o tym wie. Żeby nie było że będzie za późno. Proszę ponownie o 
interwencję”.  
 
Wójt Gminy: „Odpowiadając w kwestii światłowodu inwestycja dalej jest w toku i myślę że nie 
nastąpiło jeszcze całkowite odebranie tego terenu i w związku z tym pozwoli Pan Panie 
Radny że popilotujemy tę sprawę. Nie ukrywam, że nadal mam pytania i sugestie 
mieszkańców, którzy dodatkowo chcieliby się przyłączyć i więc jeśli będzie tu taka aprobata 
Panie Przewodniczący to może na najbliższą komisję wspólną zaprosimy głównego 
wykonawcę i podwykonawcę i wtedy wyjaśnimy wszystkie wątpliwości.  
 
Odnośnie alei czereśniowej i na drodze powiatowej jak również na odcinku drogi powiatowej 
z Łęki Opatowskiej na Zmyśloną Słupską myślę, że z pomocą radnych powiatowych uda 
nam się to zrealizować. Miałem zapewnienie od Pana Dyrektora że te drzewa z alei będą 
usunięte jeszcze w roku poprzednim czyli w 2015. Będziemy pilotować aby rzeczywiście do 
tego doprowadzono. Natomiast co do drogi Zmyślona – Kuźnica Słupska jest tam ten teren 
przeznaczony do modernizacji tejże drogi. Myślę, że w tym czasie też spróbujemy sprostać 
oczekiwaniom aby rzeczywiście tam też nastąpiły te prace bo wiem doskonale jak to miało 
wyglądać. Miała przyjechać firma obciąć i na gotowo posprzątać. Tak się nie stało. Będziemy 
to pilotować”. 
 
Radny Powiatowy Kowalski: „Być może już do niektórych informacja w kwestii drogi Trzebień 
– Opatów i losu wniosku, który został złożony dotarła. W woli informacji udało się po tzw. 
reklamacji i po poprawieniu wniosku uzyskać przesunięcie z 19 miejsca na 15. Co jest poza 
listą tych inwestycji, które będą realizowane czyli 14 pozycja będzie zrealizowana. Ten nasz 
odcinek drogi znalazł się na I miejscu listy rezerwowej. Trzeba będzie dalej czekać na wyniki 
przetargów poszczególnych inwestycji, które wejdą do realizacji ale myślę że można liczyć 
na to, że pierwsze miejsce na liście rezerwowej spowoduje, że ten odcinek drogi wejdzie do 
realizacji. Oczywiście również powiat będzie realizował ulicę Wieluńską i jest to większa 
nieco inwestycja w granicach 4,5 mln zł    po stronie powiatu udział jest 2,5 mln zł. Jeżeli 
wejdą dwie inwestycje będzie to wymagało ze strony powiatu większej partycypacji, po 
prostu szukanie  środków. Ja myślę, że zarząd i kolega Dariusz też potwierdzi że robimy 
wszystko żeby znaleźć środki na budowę tej drogi.  
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Chciałem się również podzielić taką inicjatywą jednego z radnych powiatowych Pana 
Tomasza Gartnera, który zgłosił rzecz istotną dla Gmin mianowicie aby w budżecie powiatu 
co roku zagwarantować jakąś kwotę na każdą gminę na takie mniejsze inwestycje, żeby 
każda gmina mogła powiedzieć że na drogach powiatowych chodzi głównie o drogi 
powiatowe przy chodnikach czy przy tych drogach coś mniejszego i większego będzie 
realizowane. Każdego roku żeby powiat zasugerował, żeby to była kwota około 100 tyś. zł. 
na każdą gminę co na pewno spowodowałoby, że jakieś tam drobne odcinki chodników czy 
dróg powiatowych zdewastowanych wymagających naprawy mogły by być zrealizowane. 
Myślę, że zarówno rada jak i Pan Wójt wtedy też znaleźliby jakieś określone środki 
finansowe żeby też do inwestycji się dołożyć. I wtedy w każdej gminie rzeczywiście byłoby 
coś zrealizowane. Myślę więc że dobrze by było żeby Państwo też o tym wiedzieli i Pan Wójt 
i ewentualnie gdyby doszło do takich rozmów z zarządem czy starostą aby optować za taką 
koncepcją b o myślę, że to jest rozsądne. Chodzi o to aby przy niewielkich pieniądzach co 
roku coś na danej gminie było zrobione. Zarząd się na razie nad tym pochyla”. 
 
Radny Zalewski: „Inicjatywa o której wspomniał Radny Powiatowy M. Kowalski jest słuszna 
tylko podejrzewam że wszystko się rozbije o kwestie finansowe”. 
Następnie spytał czy Rada Powiatu myśli o dokończeniu chodnika w Rakowie i w Łęce 
Opatowskiej.  
 
Radny Powiatowy M. Kowalski „To właśnie Tomasz Gartner złożył ten wniosek żeby takie 
drobniejsze inwestycje, mogły być realizowane w całości lub dokończone. Myślę że tędy 
droga”.    
 
Radny Powiatowy D. Gąszczak: „Mówiłem to na ostatniej sesji, środki na obydwie inwestycje 
w powiecie w budżecie są  zapewnione. Czekamy tylko na to żeby  dofinansowanie przyszło. 
Środki są zapewnione nie trzeba ich szukać. Sprawa jest jasna póki wniosek nie zostanie w 
pełni odrzucony te pieniądze są w budżecie. Sprawa idzie pomalutku ale miejmy nadzieję że 
w dobrym kierunku i pozytywnie się zakończy. Z drugą rzeczą nie do końca się zgadzam z 
kolegą że popiera Radnego Gartnera np. roku ubiegłego  i lat wcześniejszych nasza gmina 
jak wiemy była po macoszemu traktowana przez powiat. Nie było ani  drobnych ani 
większych inwestycji . Inne gminy miały dużo rzeczy zrobionych i na podstawie tamtego roku 
szło na naszą gminę wyciągnąć trochę więcej środków niż  podzielone np. na równo przez 
wszystkie gminy. Ja uważam jak i wiele innych radnych że te gminy, które skorzystały co 
mają zrobione więcej muszą troszeczkę poczekać. Nasza gmina, która ostatnio nie miała 
wiele zrobione powinna otrzymać trochę więcej ale to są sprawy oczywiście Rady Powiatu. 
Np. tamtego roku powiem że gmina Łęka Opatowska nie dostała 100 tyś. zł. na inwestycje 
chodnika i nalewki w Kuźnicy ale dostała dużo więcej, nie możemy doprowadzić do tego 
żeby nasza gmina była w jakimś stopniu stratna tylko aby jak najwięcej z powiatu 
skorzystała. Na 99 % ten chodnik będzie skończony. Zawsze ten 1% jest ryzyka ale ten 
remont jest wpisany w inwestycje ze środków własnych powiatu. Powiat nie zapomniał”.  
 
Wójt Gminy: „W rozmowie telefonicznej, krótko przed sesją Pan Starosta stał na stanowisku  
i mogę to powtórzyć iż na 99 % jest pewny, że ta droga schetynówka otrzyma 
dofinansowanie i ten odcinek Trzebień – Opatów będzie zrealizowany. Pamiętacie Szanowni 
Radni naszą komisję kiedy  19 stycznia dwa dni wcześniej miałem spotkanie u Pana Starosty 
i ten temat inwestycji o których wspominał tak jeden radny powiatowy jak i drugi był tam 
również przedstawiony. Ja również Państwu przedstawiłem wizję co by się stało gdyby. 
Myślę, że dzisiaj nie będę gdybał tylko poczekam ze spokojem na informację, która na 
początku lutego ma do mnie dotrzeć. Pan Starosta zasygnalizował na tym spotkaniu że 
poszczególne gminy będą zaproszone do rozmów dot. inwestycji drogowo-chodnikowych na 
terenie swoich gmin i tym czym my będziemy zainteresowani i w czym będziemy 
partycypować i dlatego dzisiaj Wysoka Rado myślę, że będę czekał na takie spotkanie by 
móc z Państwem później siąść i zadecydować wspólnie do których inwestycji na drogach 
powiatowych czy przy drogach  powiatowych będziemy się pozytywnie odnosić. Nie 
ukrywam to co Państwu mówiłem i to co Państwu dziś głośno powtórzę  nie wyobrażam 
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sobie kwestii tej, że te środki które przeznaczyliśmy w budżecie na 2016 rok kiedy by 
zaistniał najgorszy scenariusz kiedy byśmy nie mieli otrzymać tych środków. Nasz udział w 
tym, żeby np. położyć dywanik na odcinku Trzebień- Opatów wspólnie ze Starostwem 
Powiatowym nie wchodzi w grę bo jeśli są badania i ta droga rzeczywiście nie nadaje się do 
chwilowej modernizacji tej drogi po której na chwilę obecną mało kto jeździ. Bo wszyscy tutaj 
obecni zdajemy sobie sprawę że większość uczestników ruchu drogowego jeździ albo drogą 
wojewódzką tam pod las jadąc na Wieruszów tamtędy dojeżdża czy do Trzebienia czy do 
Biadaszek albo w stronę pracy np. Donaborów, Jankowy albo tu drogą krajową. Także ten 
odcinek jest praktycznie w minimalny sposób użytkowany..  Dlatego pozwólcie że w 
odpowiednim momencie też jak będę miał informację tak jak powiedziałem na ostatnim 
posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy odniosę się, przedstawię i wtedy 
rzeczywiście będziemy dyskutować bo my tak czy tak swoją drogą robimy połączenie nitki 
wodociągowej spięcie całej gminy. Do końca miesiąca lutego przetarg na realizację naszego 
przedsięwzięcia przy tej drodze będzie zrealizowany mamy tam zapewnione środki i musimy 
to spiąć aby ze spokojem patrzeć przez przyszłość tych miesięcy co przed nami abyśmy 
wszystkim mieszkańcom dostarczyli wodę bo to jest nasze główne zadanie, liczę na to że ten 
odcinek drogi przybliżył się do realizacji więc powiem szczerze poczekam z niecierpliwością 
na to, żeby to zostało przelane na papier i wtedy możemy powiedzieć, że my będziemy też w 
tym temacie to co żeśmy podjęli wspólnie z wysoką Radą realizować”.  
 
Jako kolejny głos zabrał D. Gąszczak: „Powiem szczerze że będzie trzeba trochę nam 
poczekać bo dopiero po przetargach, to jest jeszcze sporo czasu i będziemy cały czas w 
niepewności. No ale niestety lepiej czekać i się doczekać niż nie mieć nic. Dodam, iż 
najważniejszym odcinkiem, który musi być wyremontowany to odcinek Biadaszki- 
Donaborów. Koniecznością tam będzie żeby w tym roku w jakiś sposób to wyremontować bo 
wiadomo że tam w tym roku żadnej inwestycji nie będzie. Też w tym kierunku rozmowy 
prowadzimy”. 
 
Sołtys wsi Kuźnica Słupska: „Chciałam spytać jak się to ma do firm, które wycinają drzewa 
przy drodze, które są niepotrzebne, czy ta firma ma obowiązek zabrania całego ściętego 
drzewa czy tylko te grube. Bo u nas w Kuźnicy przed byłą szkołą wycięli drzewa zabrali 
grube pnie a resztę te śmieci zostawili. Kto ma obowiązek to uprzątnąć?”.  
 
Wójt Gminy: „Szanowna Pani Sołtys to jest przy drodze powiatowej. Jeśli jest taka sytuacja 
to pozwolę sobie jeszcze dzisiaj telefonicznie odpowiedzieć na Pani pytanie rozmawiając z 
Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg. Bo nie może być takiej sytuacji ja sobie nie 
wyobrażam zabrać grube pnie drzewa a zostawić gałęzie i duży bałagan. Jeszcze dzisiaj 
sprawę będę chciał wyjaśnić”. 
 
Sołtys wsi Siemianice: „Pan Wójt wspominał w wystąpieniu o spotkaniu z kierownikiem drogi 
krajowej nr 11. Ja mam prośbę żeby monitować sprawę chodnika od Granic do skrzyżowania 
na Szalonce jeśli byłaby taka możliwość. To nie wiem czy się uda ale żeby próbować”.  
 
Wójt Gminy: „ Pani Sołtys zwróciliśmy się pismem po ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji 
do Ministra Infrastruktury. Pismo zawierało również kwestię budowy tego chodnika bo to jest 
związane z modernizacją tego odcinka drogi. Nie ukrywam Pan Mrugała kierownik tego 
odcinka bardzo chętnie się z nami spotka w kontekście propozycji które padały odnośnie 
tego odcinka drogi. Mówimy o odcinku drogi od Piasek do Zajazdu u Bogusi. Jest otwarty na 
rozmowy i propozycje i chciałby też móc przedstawić to o co my możemy wnioskować w tym 
temacie jak również kwestia oświetlenia i chodnika. Plany modernizacji tego odcinka 
niedokończonego są nam cały czas niezmiernie istotne tego ruchu pieszorowerowego 
łączącego Łękę Opatowską z Piaskami. W ostatnich czasach statystyki pokazują że ilość 
wypadków na tym odcinku wzrasta a sprawa bezpieczeństwa mieszkańców jest bardzo 
ważna i tych którzy tu mieszkają jak i tych co przejeżdżają przez Gminę Łęka Opatowska 
drogą krajową nr 11. Myślę że w najbliższym czasie zarówno z tym Panem Wykonawcą sieci 
szerokopasmowych jak i z Panem Mrugałą kierownikiem odcinka drogi nr 11 możemy się 
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spotkać i takowe spotkanie zorganizować i wszystkie sprawy omówić. Pani Sołtys pismo 
poszło do Ministra Infrastruktury z powiadomieniem Dyrektora Oddziału w Poznaniu jak 
również Pana Mrugały. Jest tam ujęty chodnik, ten chodnik na pewno w znaczącej liczbie 
mieszkańców gminy i nie tylko rozwiązałby tutaj problem bezpieczeństwa przy tej drodze bo 
rzeczywiście bardzo dużo ludzi dojeżdża rowerami do pracy i w tym piśmie było to ujęte”. 
 
Sołtys wsi Trzebień Tomasz Lubojański: „Odnośnie odcinka, który idzie od kapliczki w 
Trzebieniu do drogi na Wieruszów. Chodzi  o to, że wszyscy jeżdżą tą drogą a ona się 
zaczyna kruszyć był bardzo ładny dywanik asfaltu a teraz duża ilość samochodów 
ciężarowych spowoduje że za dwa lata tej drogi nie będzie wcale. Nie wiadomo o co tu 
zacząć wnioskować. Albo pobocza trochę zebrać bo od strony pól są dość duże. Ta droga 
jakby się wcisła w środek”.  
 
Wójt Gminy: „Ja już tą kwestię poruszałem. Myślę, że nie będziemy zbyt długo czekać z tą 
schetynówką, kwestia ustawienia znaków, które tam są obowiązują i nie ukrywam bo w tym 
momencie no możemy wyjść naprzeciw i ustawić jakieś dodatkowo. Poinformować o tym co 
się tam dzieje Policję tylko z jakim to będzie skutkiem i korzyścią to trudno powiedzieć bo nie 
zabezpieczamy możliwości dojazdu ludziom do zakładów pracy. Pytanie kto będzie 
ważniejszy i istotniejszy. Wiem doskonale i co podkreślam , że zdaję sobie sprawę, że ten 
odcinek drogi od kaplicy w Trzebieniu do drogi wojewódzkiej nr 450 pod lasem jest w takim 
rozpadzie jakim jest. Myślę, że nie po to była budowana ta droga żeby dziś zastępowała 
wszelkie możliwości transportowe na tym odcinku drogi w stronę firm znajdujących się w 
Donaborowie, Jankowy itd. Nie ukrywam będziemy myśleć, faktem jest że braliśmy pod 
uwagę kwestię utwardzenia poboczy ale pas drogowy tej drogi gminnej jest stosunkowo 
bardzo wąski”. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy rozdał radnym plan pracy Rady Gminy na 2016 rok.  
 
Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
 
Ad.12. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Gminy. 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 13:50 zamknął 
obrady XVIII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
 
 
Protokółowała:        Przewodniczący Rady 
/-/Renata Woźnica                     /-/Michał Jerczyński 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


